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                                                PROTOKÓŁ  Nr IX/2015              
 

z   sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu 25 sierpnia  2015 roku  
w sali posiedzeń Urzędu Gminy Wodzisław 

  

 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 900  do godziny 1105. Obradom 

przewodniczyła pani Stanisława Nowak Przewodnicząca Rady Gminy.  Na stan 15 radnych                

w sesji  uczestniczyło 12 radnych- nieobecny radny Sławomir Gala, Janusz Zasada i radna 

Małgorzata Hola(  lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto obecni byli, zaproszeni goście: pani Bożena Szczypiór Wójt Gminy Wodzisław,  

pani Zdzisława Kowalska Skarbnik Gminy Wodzisław,  pani Renata Koziara Sekretarz 

Gminy, Radni Powiatu Jędrzejowskiego pan Andrzej Baran, pan Zygmunt Ozga i pan 

Mariusz Zieliński, kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, oraz inni zainteresowani 

obradami ( listy obecności – załączniki Nr 2,3,4, do protokołu).  

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy Wodzisław na lata                
2015-2021, 

b) zmian budżetu i w budżecie Gminy Wodzisław na 2015 rok, 
c) zmian w budżecie Gminy Wodzisław na 2015 rok, 
d) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 
e) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 
f) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Wodzisław, położonej w obrębie Mieronice, 
g) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Wodzisław, położonej w obrębie Klemencice, 
h) zbycia w trybie bezprzetargowym nieruchomości niezabudowanej położonej              

w obrębie Klemencice, stanowiącej własność Gminy Wodzisław,  
i) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na 

ławnika, 
j) zmiany statutu sołectwa Przyrąb. 

8. Analiza skutków suszy w gminie.  
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Sprawy różne. 
11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Dziewiątą sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzyła Przewodnicząca  
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Rady Gminy pani Stanisława Nowak wypowiadając formułę „Wysoka Rado! Otwieram 

dziewiątą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”.  

Pkt.2. Powołanie sekretarza obrad.  

Na sekretarza obrad powołano radnego Wiesława Kowalskiego,  jednogłośnie – 12 

za,   w głosowaniu jawnym. 

Pkt.3.Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła pismo Wójta Gminy nr W.0052.18.2015               

dotyczące  wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Wodzisław na 2015 rok ( wniosek stanowi załącznik nr 5 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie uzupełnienia porządku obrad.  

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

 Za wprowadzeniem do porządku obrad przedstawionego projektu uchwały   radni 

opowiedzieli się jednogłośnie 12 za,   w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła uzupełnienie  porządku obrad. Poinformowała, że 

wprowadzony projekt uchwały będzie omawiany w punkcie 7 lit. „c”, a pozostałe punkty 

zmienią kolejność zgodnie z alfabetem.  

Radny Wiesław Kowalski wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego 

punktu tj.” Analiza skutków suszy w gminie”.  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie uzupełnienia porządku obrad.  

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

 Za wprowadzeniem do porządku obrad dodatkowego punktu  radni opowiedzieli się 

jednogłośnie 12 za,   w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła uzupełnienie  porządku obrad. Poinformowała, że 

temat  omawiany będzie jako punkt 8, a pozostałe zmienią kolejność.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach.  

 W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Za przyjęciem porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie 12 za,                                         

w głosowaniu jawnym. 
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Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła przyjęcie porządku obrad. 

 

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca   Rady Gminy  poinformowała zebranych, że do chwili rozpoczęcia 

dzisiejszej sesji nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki odnośnie protokołu Nr VIII/2015                

z   sesji  Rady Gminy z dnia  30 czerwca  2015 roku. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w protokołu. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

 Za przyjęciem protokołu,  radni opowiedzieli się  jednogłośnie- 12 za,    w głosowaniu 

jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  przyjęcie protokołu Nr VIII/2015 z obrad   

sesji rady  z dnia 30 czerwca  2015  roku. 

Pkt. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 Pani Bożena Szczypiór Wójt Gminy przedstawiła sprawozdanie ze swojej  

działalności   ( sprawozdanie na piśmie stanowi załącznik Nr 6 do protokołu). Pani wójt 

poinformowała, że temat suszy dokładnie omówi w punkcie 8. Dodała, że w dniu 

wczorajszym przesłała do wojewody pismo w sprawie suszy. Odnosząc się do tematu  

Strategii Rozwoju Gminy Wodzisław zwróciła się do wszystkich zebranych o włączenie się 

do jej opracowania.  

Pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w  sprawozdania. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się 

jednogłośnie 12 za, w głosowaniu  jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła przyjęcie przedłożonego sprawozdania. 

Pkt. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 

 - brak 

Ad.7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że przedłożone projekty uchwał były 

omawiane na posiedzeniu komisji rozwoju i otrzymały pozytywną opinię ( opinia komisji 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
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a) projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław 

na lata 2015-2021r., przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 12 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr IX/52/2015 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na lata 2015-2021r. 

b) projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Wodzisław na 2015 rok, 

przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 9 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 12 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr IX/53/2015 w sprawie 

zmian budżetu i w budżecie Gminy Wodzisław  na 2015 rok. 

c)  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wodzisław na 2015 rok, przedstawiła 

skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 10 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 12 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr IX/54/2015 w sprawie 
zmian w budżecie Gminy Wodzisław na 2015 rok. 
 
d)  projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 

przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 11 do protokołu).  
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Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 12 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr IX/55/2015 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego. 
 
e)  projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego, 

przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 12 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 12 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr IX/56/2015 w sprawie  
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Jędrzejowskiego. 
 
 
f) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Wodzisław, położonej w obrębie Mieronice, przedstawił pan Janusz 

Kuśmierz inspektor d.s. gospodarowania majątkiem gminy ( projekt stanowi załącznik nr 13 

do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 12 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr IX/57/2015 w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wodzisław, 
położonej w obrębie Mieronice. 
 
g) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Wodzisław, położonej w obrębie Klemencice, przedstawił pan Janusz 

Kuśmierz inspektor d.s. gospodarowania majątkiem gminy ( projekt stanowi załącznik nr 14 

do protokołu).  
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Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 12 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr IX/58/2015 w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wodzisław, 
położonej w obrębie Klemencice. 
 
h) projekt uchwały w sprawie zbycia w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

niezabudowanej położonej w obrębie Klemencice, stanowiącej własność Gminy Wodzisław,  

przedstawił pan Janusz Kuśmierz inspektor d.s. gospodarowania majątkiem gminy ( projekt 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 12 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr IX/59/2015 w sprawie 
zbycia w trybie bezprzetargowym nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie 
Klemencice. 
 
i) projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji              

o kandydacie na ławnika, przedstawiła Sekretarz Gminy ( projekt stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 12 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr IX/60/2015 w sprawie 
zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji  o kandydacie na 
ławnika. 
 
j) projekt uchwały w sprawie zmiany statutu sołectwa Przyrąb,  przedstawiła Sekretarz 

Gminy ( projekt stanowi załącznik nr 17 do protokołu).  
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Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 12 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr IX/61/2015 w sprawie 
zmiany statutu sołectwa Przyrąb.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 10 min. przerwę. 

Pkt. 8. Analiza skutków suszy w gminie.  

Pani wójt poinformowała, że w dniu wczorajszym dowiedziała się z mediów, że 
Województwo Świętokrzyskie jest również objęte klęską suszy. W dniu wczorajszym złożyła 
wniosek do Wojewody Świętokrzyskiego w  sprawie suszy na terenie gminy. Pani wójt 
poinformowała, że na stronie internetowej IMGW w Puławach można się dokładnie 
dowiedzieć jakie uprawy na terenie gminy są objęte suszą. Podziału dokonano biorąc pod 
uwagę klasę gleby i tak, kategoria gleby pierwszej jest odwrotnością do klasy czyli: 

- gleby najsłabsze i obejmują uprawy: ziemniak, chmiel, krzewy owocowe, rośliny 
strączkowe, 

- kategoria gleby drugiej: ziemniak, krzewy owocowe, rośliny strączkowe, 

- pozostałe kategorie gleby tj. trzecia i czwarta – na dzień dzisiejszy nie ma wskazanych 
upraw.  

W związku z wagą tematu, podejmowane są działania i decyzje w tym temacie, które 
się bardzo szybko zmieniają. Dlatego też na stronie internetowej urzędu będzie link do strony 
głównej IMGW oraz będą zamieszczane wszelkie informacje na ten temat. Następnie pani 
wójt zwróciła się do sołtysów aby do piątku przekazać telefonicznie do pani Sito inspektora 
d.s. rolnictwa  szacunkową liczbę gospodarstw zagrożonych klęską suszy. Informacja będzie 
przekazana do pełnomocnika wojewody. Pani wójt poinformowała, że w przyszłym tygodniu 
sołtysi otrzymają druki wniosków przygotowanych przez urząd wojewódzki. W imieniu 
pełnomocnika wojewody prosiła o ich dokładne wypełnienie. Druk będzie również dostępny 
na stronie internetowej. W późniejszym czasie powołana zostanie komisja, której członkami 
będą wskazane osoby ze Świętokrzyskiej Izby Rolniczej, a także z Ośrodka Doradztwa 
Rolniczego  w Modliszewicach, która będzie sprawdzała w terenie stan rzeczywisty                       
z wnioskami. Pani wójt podkreśliła, że na dzień dzisiejszy klęska suszy na naszym terenie są 
objęte uprawy, ale we wnioskach w przyszłym tygodniu należy wpisać uprawy okopowe, 
które najbardziej dotyczą naszych rolników. Są to te działania, które można było podjąć                      
i zostały podjęte i jest to priorytet w działaniu gminy, tak aby pomóc rolnikom. 

Sołtys wsi Strzeszkowice zauważył, że z przedstawionej informacji wynika, że klęską 
suszy nie objęto łąk tylko np. ziemniaki.  

Pani wójt wyjaśniła, że we wnioskach należy wpisać uprawy jakie rzeczywiście są 
dotknięte suszą np. dot. pietruszki. Komisja będzie sprawdzać areał upraw biorąc pod uwagę 
wnioski składane do ARiMR. Pani wójt apelowała do sołtysów o aktywny udział i pomoc w 
rozwiązaniu problemu. Na dzień dzisiejszy nie wiadomo jaka będzie forma pomocy. 
Informacja taka być może ukaże się jutro po posiedzeniu rządu. Prosiła o śledzenie strony 



8 
 

internetowej urzędu, na której na bieżąco będą umieszczane informacje w tym temacie jak 
również każda informacja będzie przekazywana bezpośrednio sołtysom.  

Sołtys wsi Stara Olszówka stwierdził, że nie czuje się upoważniony do przekazywania 
informacji na temat gospodarstw objętych suszą. 

Pani wójt wyjaśniła, że chodzi tylko o podanie liczby gospodarstw, a nie o nazwiska 
właścicieli gospodarstw. To komisja będzie sprawdzać później jaki jest stan faktyczny.  

Radny Artur Oleksiak stwierdził, że ARiMR wie ile jest upraw. Sprawę komplikuje się 
przez wnioski. Na naszym terenie mieszkańcy nie uprawiają chmielu, a pomocą nie objęto 
np. łąk, upraw takich jak kukurydza, pietruszka, buraki, zebrany groch czy inne rośliny. Rząd 
odbija piłeczkę i czeka aż się ktoś znudzi i przestanie zabiegać o pomoc. Radny stwierdził, 
że jest to granie na zwłokę.  

Pani wójt przyznała, że w pewnym sensie radny Oleksiak ma rację. Wyjaśniła, że 
przedstawiła możliwości pomocy jaką może udzielić gmina. Być może mapy i tabele 
umieszczone na stronie internetowej IMGW nie są dla niektórych czytelne dlatego ustaliła               
z pełnomocnikiem, że we wnioskach rolnicy będą wskazywać straty w innych uprawach tj. 
okopowe, których dziś nie objęto pomocą. Podjęte będą działania wyprzedzające bo w 
każdej chwili po decyzjach rządu może się okazać, że uprawy te będą objęte. Pani wójt 
poinformowała, że według mapy IMGW w Gminie Sobków wskazano większość upraw,               
a w naszej gminie nie. Niemniej jednak we wniosku należy wpisywać wszystkie uprawy.  

Sołtys wsi Wodacz zauważył, że w ARiMR znana jest ilość upraw. Określono również 
uprawy objęte suszą, dlatego powinno to być  automatycznie wprowadzone, a nie powinno 
się wprowadzać biurokracji. Nie wszystkie rodziny poradzą sobie z wypełnieniem wniosku.  

Pani wójt podkreśliła, że zgadza się z panem sołtysem ale gmina ma swoje obowiązki 
w tej kwestii czyli wniosek musi być wypełniony. Na pewno druk wniosku gmina by 
opracowała zgodnie z potrzebami ale nie da się tak zrobić bo jest on opracowany odgórnie. 
Prosiła aby o podjętych działaniach  przekazać informację w terenie.  

Sołtys wsi Sielec pytał, co z roślinami strączkowymi, które zostały już wymłócone, jak 
komisja oszacuje straty. 

Pani wójt wyjaśniła, że na dzień dzisiejszy podstawą działania komisji będzie 
sprawdzenie stanu faktycznego na polu, ale być może decyzja w tej sprawie zostanie 
zmieniona. Gdy to nastąpi rolnicy zostaną niezwłocznie poinformowani.  

Sołtys wsi Kowalów dolny zaproponował aby sołtysi puścili kartkę przez wieś                       
i poszkodowani sami się będą zgłaszać do urzędu. 

Pani wójt stwierdziła, że należy to sprawnie zorganizować, a indywidualne zgłoszenia 
nie są dobrym rozwiązaniem dlatego potrzebna jest pomoc sołtysów. Wnioski będą dostępne 
u sołtysów jak również w urzędzie i rolnicy będą mogli zgłaszać się bezpośrednio ale nie 
należy utrudniać rolnikom załatwienia sprawy. Pani wójt podkreśliła, że z pisma od Wojewody 
wynika, że komisja będzie oceniać tylko te uprawy, które znajdują się jeszcze na polu. 
Należy przyjąć te informacje, które się posiada. 

Radny Wiesław Kowalski stwierdził, że z informacji wynika, że w województwach 
gdzie są straty w zbiorach zbóż strat nie będzie się dało ocenić. 

Pani wójt wyjaśniła, że w tych rejonach wcześniej ogłoszono klęskę suszy.  

Radny Wiesław Kowalski odnosząc  się to przedstawionej informacji stwierdził, że ma 
żal do pani wójt gdyż dwa tygodnie temu wnioskował w sprawie wystąpienia do wojewody               
z wnioskiem dot. objęcia gminy klęską suszy.  
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Pani wójt wyjaśniła, że wtedy nie mogła podjąć działań w tym temacie, bo nie 
wprowadzono stanu klęski w naszym województwie. Zostało to zrobione wczoraj i dlatego 
bez względnej zwłoki przesłane zostało do wojewody pismo w tej sprawie.  

Radny Wiesław Kowalski stwierdził, że jest to śmieszne. Komisja może szacować 
straty tylko w tych uprawach, które znajdują się jeszcze na polu. 

Pani wójt po raz kolejny  wyjaśniła, że są to przepisy obowiązując nie tylko w naszej 
gminie i dlatego należy zrozumieć, że gmina robi wszystko aby pomóc w tej kwestii. Po 
wniosku radnego Kowalskiego na komisji jeszcze bardziej zainteresowała się tematem                     
i dowiedziała się, że działania można podjąć dopiero gdy ogłoszony zostanie stan suszy i tak 
też zrobiono.  

Radny Wiesław Kowalski  zauważył, że są uprawy tj. kukurydza, które zostały już 
zebrane, a informacji wynika, że  nie będzie to objęte pomocą.  

Pani wójt wyjaśniła, że pomimo wskazania tylko niektórych upraw  to we wnioskach 
będzie można zawrzeć wszystkie. 

Sołtys wsi Sielec stwierdził, że w naszym województwo za późno ogłoszono stan 
klęski. 

Pani wójt wyjaśniła, że oprócz ogłoszenia klęski w województwie podziału dokonano 
również na powiaty i gminy oraz na rodzaj gleby. 

Radny Wiesław Kowalski stwierdził, że z podziału na klasy gleby wynika, że grunty na 
których jest uprawa pietruszki nie będą objęte pomocą.  

Pani wójt podkreśliła, że na dzień dzisiejszy najważniejsze są dane dot. liczby 
gospodarstw objętych suszą i wypełnienie wniosków. Należy je dobrze wypełnić tj. areał musi 
być zgodny z danymi podanymi do agencji. 

Sołtys wsi Wola Lubecka pytał, czy we wnioskach uwzględniać uprawę tytoniu gdyż     
w jej miejscowości to jedna z głównych upraw.  

Radny Artur Oleksiak stwierdził, że szkoda czasu na dyskusję skoro rząd tak 
postępuje. Podejmowane są takie działania z których nic nie wyniknie. Jest to temat 
niewygodny, zwłaszcza gdy trwa kampania wyborcza. Nie ma co liczyć na duże pieniądze. 

Pani wójt zapewniła, że gmina będzie robić wszystko  co tylko możliwe w tym temacie.  

 

Pkt.9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

- nie było.  

Pkt. 10. Sprawy różne. 
 

Głos zabrał  pan Rafał Graczkowski  z firmy Graczkowski  – Dotacje sp. z o.o.   
Kielce, który omówił  etapy  opracowywania  Strategii Rozwoju Gminy Wodzisław na lata 
2015- 2025. Poinformował, że przyjęcie strategii zaplanowano na koniec 2015 roku. Jest to 
dokument będący narzędziem do pozyskiwania środków unijnych. Inwestycje wskazane                 
w strategii muszą być komplementarne z wnioskami składanymi przez gminę. Strategia ma 
być realna, uwarunkowana dochodami gminy oraz środkami unijnymi. W oparciu o karty 
projektu jest możliwość określenia potrzeb. Zadanie związane z opracowaniem strategii jest 
dość trudne. Trzeba stworzyć wykaz inwestycji, które mają być realizowane w pierwszej 
kolejności. Należy mieć na uwadze wkład własny gminy. Rada będzie miała rozstrzygnąć czy 
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zaciągać kredyty na inwestycje. Pan Graczkowski prosił o wypełnienie ankiet, z których 
jedną można oddać w dniu dzisiejszym, a drugą dot. inwestycji w późniejszym terminie do 
sekretariatu urzędu. Firma zajmuje się obecnie zbieraniem danych i w późniejszym czasie 
przekaże wersję roboczą strategii. 

Pani wójt poinformowała, że powołany zostanie zespół roboczy, który zajmie się 
opracowaniem strategii. Zaproponowała aby w skład zespołu weszła przewodnicząca rady, 
przewodniczący stałych komisji rady oraz od 3 do 5 sołtysów. Prosiła o zgłaszanie 
kandydatur. 

Pan Graczkowski dodał, że zespół będzie się zbierał kilka razy i będzie on                           
w pierwszej kolejności zapoznawał się z projektem strategii.  

Zaproponowano następujących sołtysów, którzy  wyrazili zgodę na prace w zespole 
tj.: 

- Joanna Krzemień,  
- Marek Chabiński, 
- Danuta Pękalska, 
- Agnieszka Baran, 
- Wiesław Cielesta.    
Sołtys wsi Stara Olszówka czy mając na uwadze straty wyników przez suszę można 

składać podania o umorzenie podatku i czy mogą dotyczyć całego roku. Pan sołtys pytał, czy 

podania o umorzenie podatku powyżej 500zł. są konsultowane z radą.  

Pani wójt wyjaśniła, że nie można złożyć wniosku o umorzenie podatku na cały rok,                

a jedynie za okres gdy termin płatności już minął. Z radą konsultowane są jedynie podania, 

które dotyczą wysokich kwot. Podatek jest umarzany po uprzednim sprawdzeniu przez 

pracownika urzędu  stanu faktycznego. Są przypadki gdzie mieszkańcy piszą podania „bo 

może się uda” ale prowadzona jest szczegółowa weryfikacja umorzeń danego podatnika                  

w ostatnich latach.  

Przewodnicząca rady gminy poinformowała, że jutro w Kościele Parafialnym                        
w Wodzisławiu o godz. 1500 odbędzie pogrzeb pana Jana Ozgi mieszkańca Łan, znanego 
twórcy muzyki ludowej.  

Pkt. 11. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy 
Wodzisław pani Stanisława Nowak podziękowała wszystkim za udział w sesji i zamknęła 
obrady wypowiadając formułę –„ Wysoka Rado! – zamykam dziewiątą sesję Rady Gminy 
Wodzisław obecnej kadencji”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

          Protokolant                        Sekretarz Obrad      Przewodnicząca Rady Gminy 

/  Aleksandra Adamska /         / Wiesław Kowalski /                   / Stanisława Nowak  / 

 

 

 

 


